
Memo 

Betreft: wolf 

Opgesteld door: Patrick Geukemeijer 

Datum: 19-11-2020 

 

Bedrijf: 

Ik en mijn partner hebben een bedrijf, vof de Voskop, dat zich richt op natuur- en landschapsbeheer. 

We hebben ca 1000 schapen (vnl. kempische heideschapen) en daarnaast nog ca 35 zoogkoeien met 

bijbehorende stieren, ossen en jongvee (brandrode runderen). Ons bedrijf is gevestigd in Baexem. 

Voor diversen instanties waaronder gemeente Leudal, Limburg landschap, Natuurmonumenten, 

Staatsbosbeheer, Waterschap Limburg, Defensie en Aterro begrazen wij allerlei natuurterreinen in de 

regio Leudal-Weert-Zuid-oost-Brabant. De te begrazen terreinen variëren van natuurlijke graslanden, 

natuurlijke beekoevers, waterbuffers, stedelijk groen tot heideterreinen. Met ons bedrijf zijn we 

nauw verbonden met de natuur: de natuur staat centraal, het dier is een middel om de natuur te 

beheren. Productie staat hierbij niet voorop. We werken ook vaak in Natura 2000 gebieden of in de 

naaste omgeving daarvan. De dieren hebben dan ook een grote rol in het beheer hiervan.  

Wolf 

Zoals hierboven weergegeven zijn we zowel natuurbeheerder als agrariër. We houden van de natuur 

en het werken met de dieren hierin. We zijn van mening dat de wolf ook een onderdeel van de 

natuur is. Wij als mens kunnen niet bepalen waar de wolf zich gaat vestigen of niet. Echter we leven 

in Nederland in een klein gebied met allerlei functies in het buitengebied: agrariërs, natuur, 

ontspanning en sport etc. 

Zolang de wolf zijn natuurlijke gedrag uitoefent is dit geen probleem. In de praktijk blijkt dit helaas 

niet altijd het geval te zijn. In het voorjaar richtte de wolf in Brabant dan ook ware slachtpartijen aan. 

Met name rondtrekkende wolven zijn dan het probleem omdat die uitgeput zijn en hongerig hebben.  

De afgelopen jaren hebben we inmiddels drie maal een wolvenaanval op de schapen gehad. Deze zijn 

ook alle drie door DNA-monster bevestigd.  

De eerste keer was maart 2018 in Heythuysen ( tijdens de winterbegrazing bij een agrariër in het 

weiland), de tweede keer was maart 2020 in Nederweert (tijdens winterbegrazing bij een agrariër) en 

de derde keer was onlangs op 17 oktober 2020 op de Boshoverheide in Weert tijdens de begrazing 

van de heide.  

In het wolvenplan is er pas sprake van een gevestigde wolf als deze minimaal een half jaar sporen in 

een bepaald gebied achterlaat. In diverse berichten lees ik dat Limburg zich moet voorbereiden op de 

komst van de wolf. Ik ben van mening dat we dan te laat zijn. We zullen een manier moeten vinden 

om samen te leven met de wolf. Van belang is dat hij leert dat schapen geen makkelijke prooi zijn en 

dat hij zijn natuurlijke gedrag volgt.  

De impact van een wolvenaanval is enorm groot. Bij ons heeft hij slechts een beperkt aantal schapen 

gedood. Deze worden ook vergoed door het faunafonds. Echter het zorgt voor heel veel onrust. 



Komt hij terug? Kan ik de schapen daar wel laten staan? Wat gebeurt er dan met mijn projecten? 

Waar moet ik dan acuut met de schapen heen?  

Daarnaast vraagt het enorm veel tijd van ons. De overige schapen moeten gecontroleerd worden op 

beetwonden, rasters gerepareerd worden, uitgebroken schapen gevangen worden, DNA-monsters 

afnemen etc.  

Alleen directe schade wordt uitgekeerd, Evt. vervolgschade , bijv. doordat drachtige schapen 

verwerpen wordt niet meegenomen. Dit kan zomaar 30% zijn. Daarnaast is de kudde 

getraumatiseerd en heb je weken nodig om deze weer rustig te krijgen.  

De laatste aanval heeft enorme impact op ons gehad. Hierbij is de kudde compleet uit elkaar 

gedreven. Uiteindelijk hebben we de schapen op 11 plekken in de omgeving opgehaald. Dit terwijl 

we echte kudde dieren hebben die normaal bij elkaar blijven. De aanval was in de nacht van vrijdag 

op zaterdag. Het laatste schaap hebben wij op maandagmiddag terug gevonden.  Het heeft heel veel 

tijd gekost. Maar het ergste was nog het oordeel van de politie. Twee schapen zijn op de openbare 

weg terecht gekomen. Ons werd verweten dat wij onze rasters niet goed in orde hadden. Deze 

situatie was voor ons overmacht, maar deze man had wel een oordeel zonder dat hij de oorzaak wist. 

Al met al heel wat discussie die ons erg geraakt heeft.  

 

Pilot IKL 

Afgelopen week is ons ter ore gekomen dat het IKL een pilot wil starten met wolf werende 

maatregelen. We hebben ons hiervoor aangemeld.  

Dit project wordt ondersteund door de provincie Limburg. Graag zou ik het projectplan hiervoor 

willen ontvangen en weten hoe dit project tot stand is gekomen. Naar mijn mening zijn er geen 

schapenhouders bij de opzet van de pilot betrokken.  

We zullen onze dieren moeten beschermen tegen de wolf. Echter de fysieke belasting door de 

wolvennetten wordt alleen maar groter. Hoe wordt dit in dit project meegenomen/gemeten en hoe 

gaan we hier in de toekomst mee om? Er is maar ruimte voor drie proeven. Welke bedrijven worden 

op basis waarvan hiervoor geselecteerd?  

Er zal voldoende aandacht moeten zijn voor de professionele houderij om op de komst van de wolf 

voor  

Belangrijk 

Graag vragen wij aandacht voor het volgende: 

1) de wolf houdt zich niet aan grenzen. Dus beleid afstemmen in de Euregio en aangrenzende 

provincies. Snelle actie vereist.   

2) Impact en schade is veel groter dan een dood schaap. Ook het fysieke aspect bij wolfwerende 

maatregelen meenemen. 

3) Aandacht voor de professionele houderij. Inpassing moet praktisch en fysiek werkbaar zijn. 

4) Pilot snel opstarten en noodsets snel beschikbaar stellen.  

Voor vragen/ opmerkingen: 06-13524307 


